
OR.0002.9.2022 
 

PROTOKÓŁ Nr XLIV/22 
 z XLIV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie  

z dnia 28 października 2022r. 
od godz. 10:01 do godz. 11:12 

 
                                                Proponowany porządek obrad 
                                                          
 

1. Otwarcie obrad Sesji. 
2. Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
3. Dyskusja i głosowanie nad następującymi projektami uchwał: 

 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2022- 2039, 
2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r., 
3) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 

transportowych,    
4) w sprawie przejęcia przez Gminę Zalewo zadania Powiatu Iławskiego  

w zakresie bieżącego utrzymaniu ulic powiatowych zlokalizowanych na terenie 
miasta Zalewo w roku 2023, 

5) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/199/21 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
24 lutego 2021r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zalewo, 

6) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach 
wsparcia i mieszkaniach chronionych udzielających schronienia osobom tego 
pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, które ostatnie stałe miejsce 
zameldowania posiadały na terenie Gminy Zalewo. 
 

4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie obrad.           

 
Ad 1. Otwarcie obrad Sesji. 
 
Obrady XLIV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Zalewie otworzył Krzysztof Gawryś 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zalewie. Poinformował, że Sesja została zwołana na 
wniosek Burmistrza Zalewa. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że wniósł o zwołanie Sesji w związku z dynamiką 
zdarzeń. Wyjaśnił, że należy dokonać zmian w budżecie, a przy okazji zaproponował projekt 
uchwały dotyczący drobnej zmiany w Statucie Gminy oraz uchwałę dotyczącą odpłatności za pobyt 
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych udzielających schronienia osobom tego 
pozbawionym. 
 
Ad 2.  Sprawdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś stwierdził, że na sali znajduje się 10 radnych, co 
stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 
stanowi załącznik nr 1). Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś w związku z brakiem uwag 
poddał pod głosowanie porządek obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 
wstrzymał się od głosu. Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad. 3. Dyskusja i głosowanie nad następującym projektem uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o odczytanie projektów uchwał nr 1 i nr 2. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 



 
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zalewo na lata      

2022- 2039. 
 
Skarbnik dodała, że zmiana w WPF dotyczy kwot dochodów i wydatków. Ponadto dodano dwa 
nowe przedsięwzięcia, jedno dotyczy opracowania dokumentacji na sieć kanalizacji sanitarnej  
w miejscowości Matyty, drugie modernizacji pomostów w basenie portowym przy jeziorze Ewingi. 
Następnie Skarbnik odczytała projekt uchwały 
 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy Zalewo na 2022r. 
 
Skarbnik odczytała uzasadnienie proponowanych zmian w budżecie, a Burmistrz Zalewa Marek 
Żyliński szczegółowo je omówił i udzielił wyjaśnień.  
 
Radny Krzysztof Przybylski zapytał, czy kwota 6.000.000 zł zabezpieczona na dodatek węglowy 
jest wystarczająca.  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że kwota (szacunek) wynika z zapotrzebowania 
(do końca roku), jakie złożono do Wojewody.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński dodał, że w najbliższym czasie najprawomocniej będą 
zabezpieczane środki na zakup węgla po cenie preferencyjnej dla mieszkańców.   
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jak z środkami na opał i energię zabezpieczone są jednostki 
organizacyjne (dla M-GCK planowane jest zwiększenie środków na ten cel).  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że MOPS w ramach własnych środków dokonał 
przeniesień, a dla jednostek oświatowych środki na energię i opał zwiększono na poprzedniej Sesji.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jakie działania podejmowane są w celu zmniejszenia zużycia 
energii na terenie gminy.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że temat był poruszany na spotkaniach z jednostkami 
(w szkołach w miarę możliwości wyłączane jest oświetlenie, np. na korytarzach podczas trwania 
zajęć lekcyjnych). W przypadku gminy wykorzystywane będą możliwości techniczne,  
np. ustawienie czujników zmierzchowych w oświetleniu ulicznym.  Przypominał, że na wiosnę 
podpisano umowę, w grupie zakupowej liczącej kilkanaście Gmin, na zakup energii w korzystnej 
cenie.  Dodał, że w ramach oszczędności nie będzie podświetlania budynków, czy też imprezy 
noworocznej w centrum Zalewa.   
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały nr 1. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 2. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odczytała projekt uchwały 
 

3) w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków 
transportowych. 
 

O godzinie 10:37 sesję opuściła Radna Dorota Obszańska. 



O godzinie 10:38 na sesję wróciła Radna Dorota Obszańska. 
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz wyjaśniła, że zgodnie z wykonaną symulacją zakładany wzrost 
podatku w stosunku do roku bieżącego wyniesie od osób fizycznych 1.355 zł a od osób prawnych 
17.334 zł. Dodała, że w przypadku osób prawnych coraz więcej osób wyzbywa się pojazdów 
podlegających opodatkowaniu i z tego powodu mniejsze są wpływy do budżetu.   
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, jak kwotowo wygląda wzrost wpływów z podatków.  
 
Skarbnik Gminy Alina Błażewicz odpowiedziała, że kwota planowanych wpływów będzie podobna 
jak w roku bieżącym. W tym roku to około 191.000 zł, w przyszłym to około 208.000zł.   
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński wyjaśnił, że uchwała podejmowana jest corocznie i dotyczy 
udzielenia Gminie dotacji przez Powiat Iławski na bieżące utrzymanie dróg powiatowych 
mieszczących się w granicach miasta Zalewo. Następnie odczytała projekt uchwały  
 

4) w sprawie przejęcia przez Gminę Zalewo zadania Powiatu Iławskiego  
w zakresie bieżącego utrzymaniu ulic powiatowych zlokalizowanych na 
terenie miasta Zalewo w roku 2023. 

 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś odczytał projekt uchwały. 
 

5) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/199/21 Rady Miejskiej w Zalewie z dnia  
24 lutego 2021r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Zalewo. 

 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poprosił o przedstawienie projektu uchwały. 
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odnosząc się do 
pytania Radnego Alfreda Truszkowskiego o oszczędności energii w jednostkach poinformowała, 
że na budynku Ośrodka zamontowane zostały lampy na czujniki zmierzchu, ale podjęła decyzję na 
ich zamianę na czujniki ruchu. Następnie Kierownik odczytała projekt uchwały 
 

6) w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt  
w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych udzielających schronienia 
osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym, które ostatnie stałe 
miejsce zameldowania posiadały na terenie Gminy Zalewo. 

 
O godzinie 10:48 sesję opuścił Radny Alfred Truszkowski. 
O godzinie 10:49 na sesję wrócił Radny Alfred Truszkowski. 



O godzinie 10:49 sesję opuścił Radny Krzysztof Truszkowski. 
O godzinie 10:52 na sesję wrócił Radny Krzysztof Truszkowski. 
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, czy na terenie Gminy jest ośrodek wsparcia, mieszkania 
chronione.  
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odpowiedziała, że 
na terenie Gminy jest schronisko dla osób bezdomnych w Rucewie. W przypadku mieszkań 
chronionych w planach jest wyodrębnienie dwóch lokali w planowanym do budowy bloku socjalnym 
(aktualnie nie ma takich mieszkań). W przypadku konieczności zapewnienia domu dla matek  
z dziećmi i kobiet w ciąży, kierowane są one do ośrodka Matenblewie.  
 
Radny Alfred Truszkowski zapytał, ile osób z terenu gminy korzysta ze wsparcia.  
 
Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zalewie Jolanta Skrzypiec odpowiedziała, że 
w przypadku osób bezdomnych aktualnie z opieki korzystają trzy osoby, natomiast ze wsparcia 
ośrodka dla matek z dziećmi jedna osoba z dwójką dzieci.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że w Gmina jest gotowa do budowy budynku 
komunalnego, posiada wszystkie niezbędne pozwolenia, niemniej aktualnie nie uruchomiono 
finansowania z Banku Gospodarstwa Krajowego, na które czeka Gmina.  W budynku zaplanowano 
dwa mieszkania chronione i jedno socjalne.  
 
W związku z brakiem innych pytań Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 10 Radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się 
od głosu.  
 
Ad. 4. Sprawy różne. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś przypominał Radnym o składaniu korekt do 
oświadczeń majątkowych. Poinformował, że zainteresowani Radni mogą zapoznać się  
z wystąpieniem pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej w biurze Rady. Do wiadomości 
Rady wpłynęły też wnioski Sołectwa Gajdy złożone do przyszłorocznego budżetu Gminy.   
Wiceprzewodniczący powiedział, że do Rady wpłynęło pismo od grupy przedsiębiorców, w którym 
wnioskują do Rady o podjęcie działań mających na celu niewydanie zezwolenia na sprzedaż 
alkoholu nowemu przedsiębiorcy. Wiceprzewodniczący odczytał pismo.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powiedział, że nieprawdą jest, iż planuje wydać zezwolenie na 
sprzedaż alkoholu nowemu przedsiębiorcy, gdyż taki wniosek w ogóle nie wpłynął do Urzędu, 
natomiast opłatę targową z mocy prawa zniesiono ustawowo, a Gmina otrzymała rekompensatę 
z tytułu jej niepobierania.  
 
Radny Alfred Truszkowski powiedział, że wie, iż nowy przedsiębiorca zabiega o utworzenie sklepu 
monopolowego w Zalewie. Przedsiębiorca ten ma kilka takich sklepów w Morągu. Opinie, tych co 
posiadają sklepy spożywcze z alkoholem, są to stanowiska nieciekawe. Zastanawia się, czy jest 
możliwość wydania zezwolenia na sprzedaż alkoholu w lokalu po byłym Barze Centrum. Czy ten 
punkt nie znajduje się za blisko szkoły.  
 
O godzinie 11:06 Sesję opuściły Radne Iwona Głąb i Dorota Obszańska.  
 
Burmistrz Zalewa Marek Żyliński powtórzył, że do Urzędu nie wpłynął, żaden wniosek o wydanie 
zezwolenia na sprzedaż alkoholu w lokalu po Barze Centrum. Burmistrz zauważył, że w Gminie 
obowiązuje uchwała Rady Miejskiej określająca odległości od obiektów chronionych oraz ilość 
punktów sprzedaży alkoholu, obowiązuje również ustawa o prawie przedsiębiorców.  
 
Radny Alfred Truszkowski poprosił Przewodniczącego Rady, aby w przypadku, gdy zwoływana 
jest sesja nadzwyczajna, wysyłać z wyprzedzeniem smsy o planowanej sesji.  



 
Ad. 5. Zamknięcie obrad. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Gawryś zamknął  
XLIV nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej w Zalewie.  
 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
               /-/ Krzysztof Gawryś 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała:                                                                                                                 
Ewa Warcaba- Cympel 


